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ANNOTATION

Master's thesis: 64 pages, 72 sources.
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The purpose of the paper is to explore the principle of non-discriminatory

treatment within the WTO's multilateral trading system, focusing on the principles

of most-favoured-nation (MFN) and national treatment, and their applications and

exceptions in various WTO agreements.

The object of the research is the principle of non-discriminatory treatment,

particularly through the lenses of most favoured nation (MFN) and national

treatment, and their roles and exceptions within the WTO framework and the

subject of the research includes the analysis of GATT, GATS, TRIPS, and TRIMS.

Research methods are analysis, synthesis, induction, deduction, abstraction,

concretization, formal legal method, comparative legal method, historical

method.Historical analysis of the development of MFN and national treatment

principles.Legal analysis of the definitions, substance, and applications of these

principles in various WTO agreements. Case studies, including a detailed

examination of China’s practices and experiences.

The novelty of the research lies in its comprehensive analysis of the

exceptions to MFN and national treatment in the context of WTO agreements, and

its application to China’s economic and trade practices. It also offers insights into

the need for WTO reform and how this can be approached from a developing

country’s perspective.

Recommendations for the use of the results: The results of the study can be

used in the educational process, research activities and public authorities.

Policymakers in China and other developing countries can use the findings to

better navigate WTO rules and maximize trade benefits. WTO reform advocates



can draw on the insights to push for more equitable and inclusive trade policies.

Legal scholars and practitioners can utilize the detailed legal analysis for academic

and professional purposes.



АННОТАЦИЯ

Магистерская диссертация, 64 страниц, 72 источников.

Ключевые слова: ГАТТ, ВТО, НЕДИСКРИМИНАЦИОННЫЙ РЕЖИМ,

РЕЖИМ НАИБОЛЬШЕГО БЛАГОПРИЯТСТВОВАНИЯ (РНБ),

НАЦИОНАЛЬНЫЙ РЕЖИМ, ТОРГОВЛЯ ТОВАРАМИ, ТОРГОВЛЯ УСЛУГ

АМИ, ИНВЕСТИЦИОННЫЕ МЕРЫ, СВЯЗАННЫЕ С ТОРГОВЛЕЙ

(TRIMS), ПРАВА ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ СОБСТВЕННОСТИ (TRIPS),

ИСКЛЮЧЕНИЯ, КИТАЙ.

Цель исследования - изучить принцип недискриминационного режима

в рамках многосторонней торговой системы ВТО, сосредоточившись на

принципах наибольшего благоприятствования (РНБ) и национального

режима, а также на их применении и исключениях в различных соглашениях

ВТО.

Объектом исследования является принцип недискриминационного

р е ж и м а , в ч а с т н о с т и , ч е р е з п р и з м у режима наибольшего

благоприятствования (РНБ) и национального режима, а также их роли

и исключений из режимов в рамках ВТО. Предмет исследования включает

анализ таких соглашений ВТО, как ГАТТ, ГАТС, ТРИПС и ТРИМС.

Методы исследования: анализ , синтез, индукция, дедукция,

абстрагирование, конкретизация, формально-юридический метод,

сравнительно-правовой метод, исторический метод. Исторический анализ

развития режима наибольшего благоприятствования (РНБ) и национального

режима. Юридический анализ определений, содержания и применения этих

принципов в различных соглашениях ВТО. Тематические исследования,

включая детальное изучение практики и опыта Китая.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты

исследования могут быть использованы в образовательном процессе,

исследовательской деятельности и работе государственных органов.

Политики в Китае и других развивающихся странах могут использовать



полученные результаты для лучшей навигации по правилам ВТО и

получения максимальных торговых выгод. Сторонники реформы ВТО могут

использовать полученные результаты для продвижения более справедливой и

инклюзивной торговой политики. Ученые-юристы и практики могут

использовать подробный правовой анализ в академических и

профессиональных целях.


